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Bij dezen informeer ik u over de realisatie van de SDE in het jaar 2008. Het onderstaande 
overzicht is gebaseerd op de meest recente gegevens van de uitvoerder van de SDE, te 
weten SenterNovem.  

 
Realisatie SDE 2008 (stand 9 januari 2009) 
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Bij bovenstaande gegevens merk ik het volgende op: 
• De realisatie bij de meeste categorieën blijft achter bij de beschikbare middelen. 
• Bij de categorie wind op land wordt dit vooral veroorzaakt door vertragingen bij de 

aanvraag van vergunningen. Met de inwerkingtreding van de 
Rijkscoördinatieregeling wordt getracht dit proces te versnellen. Vergroten van het 
lokale draagvlak is echter ook van belang. De totale omvang van in voorbereiding 
zijnde wind op land-projecten is voldoende om de doelstelling (2000 MW extra te 
committeren vermogen in deze Kabinetsperiode) binnen bereik te houden.  

• De onderuitputting bij de categorie elektriciteitsproductie op basis van verbranding 
van vaste biomassa, vergisting van GFT en co-vergisting van mest wordt vooral 
veroorzaakt door een groot aantal ingetrokken aanvragen bij (mest-)co-vergisting. 
Partijen noemden als belangrijkste reden voor deze intrekking het uiteindelijk niet 
verhogen van het basisbedrag en de kosten van additionele emissie-eisen in de SDE. 

• Als mogelijke oorzaak voor het niet indienen van aanvragen bij elektriciteit en gas 
op basis van RWZI, AWZI en stortgas geeft SenterNovem aan dat de betreffende 
beheerders het  investeren in de productie van duurzame energie onvoldoende als 
hun kerntaak zien. Ik heb begrepen dat er inmiddels in ieder geval één intermediaire 
partij actief is met de ontwikkeling van projecten en dat juich ik vanzelfsprekend 
zeer toe.  

 
Zoals bekend blijven de vrijvallende middelen als gevolg van de onderuitputting 
beschikbaar voor de SDE. De besluitvorming over de invulling van de SDE 2009 vindt nu 
plaats. Daarbij neem ik vanzelfsprekend ook de ervaringen van het afgelopen jaar mee.  
Binnenkort zal ik u hierover per brief uitgebreid informeren. 
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